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Vårdvalsråd fysioterapi  

Vårdvalsenheten   
Handläggare Datum Diarienummer 

Åsa Hedeberg 2023-02-09  
 

 

Datum och tid 2023-02-09 kl 14.30-16.00 

Plats Digitalt möte vid teams 

Deltagare Verksamhetschefer Vårdval Fysioterapi: 
 
Bart Kila Fysioterapimott. Hagfors 
Daliah Longreé Fysioterapimott. Annorlunda Fysioterapi 
Daniel Larsson Fysioterapimottagningen FD Fysio 
Karin Jansson Fysioterapimott. Karin Jansson Ski o Fysio 
Karin Körgesaar Fysioterapimott. Kasernhöjden praktikertjänst 
Linda Bäckström Fysioterapimott. Fryksdalshälsan FysioRehab 
Marika Paulin Fysioterapimott. Motoriska - Marika Paulin 
Markus Jansson Fysioterapimott. Markus Jansson  
Ulf Ackerblad Fysioterapimott. Tingvalla Naprapatklinik 
Åsa Berglund Fysioterapimott. Åsa Berglund 
Robert Sjöden Primärvårdsrehabiliteringen 
Josef Genlöv Primärvårdsrehabiliteringen 
Pelle Bergström Servicehälsan 
Regin Dahl Fysioterapimott. Hammarö Fysioterapi 
Jenny Sundberg, Rehabiliteringsenheten Torsby sjukhus 
Ulrika Johansson Fysioterapimott. Sport o Rehab 
Kajs-Marie Karlsson Prima vård 
Eva Hallqvist, Capio Grums 
Patrik Olsson Capio Vintergatan 
 
Anders Olsson, Område öppenvård 
Åsa Hedeberg Vårdvalsenheten  
Isac Björk Källgren Vårdvalsenheten 
 

Frånvarande Kajsa Axelsson ersättare för Josefin Andersson Prima vård 
Caroline Eriksson ersättare för Ulf Thörnqvist Klarälvskliniken 

Agenda vårdvalsråd fysioterapi 

 

Minnesanteckningar 

• Finns ett bildspel till detta vårdvalsråd, se bilaga 

• Åsa presenterar agenda för dagens möte samt föregående 
minnesanteckningar, dessa lades till handlingarna. 

• Nätverksträff vårdval fysioterapi tors 27/4 
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Inledning 
Åsa hälsar alla välkomna, går igenom dagordningen och en övrig fråga har 

tillkommit och den handlar om 1177. 

Åsa sammanfattar föregående minnesanteckning och dessa läggs till handlingarna 

Information från områdesledningen 
Anders Olsson är områdesstrateg inom område öppenvård, han presenterar sig 

själv och sitt uppdrag. Han representerar områdeschef Madelene Johanzon. På 

kommande vårdvalsråd kommer områdesledningen delta i vårdvalsråden, precis 

som de gör för vårdvalsråd vårdcentral.  

Ander tar upp allmänt vad som sker i Regionen och det ansträngda läget som varit 

en lång tid.   

Anders förmedlar att i uppföljningen numera fokuseras mycket på kvalitet, även om 

man också måste ta hänsyn till produktion. Allmän medicin har lång erfarenhet av 

Medrave är för kliniskt arbete och uppföljning. Tanken är att man ska använda det i 

verksamheterna.  

Områdesledningen lyfter också revidering av förfrågningsunderlaget- där det nu 

kommit in ett antal synpunkter. Man ser också att led och muskel patienter tar en 

stor andel av både läkarresurs och fysioterapiresurs inom primärvården, man ser 

då undanträngningseffekter på exempelvis diabetes, astma kol samt stroke. Det 

behöver säkerställas att det inte blir undanträngningseffekter.  

Anders informerar också om området digitaliseringen, vi har inget val medborgarna 

kräver att vi digitaliserar. Viktigt att man tittar på vårdtjänsterna, som ska vara till 

nytta för invånare.  

Han lyfter också avgifter för uteblivna patientbesök samt sena återbud. Syftet är att 

minska antalet uteblivna besök, det finns ingen avsikt att öka finansiering eller dra 

in pengar. Att denna patientavgift, även för privata vårdgivare tillfaller Region 

Värmland, är inget aspekt som man inte tänkte på när man införde dessa 

patientavgifter. Enligt Anders blir detta en principfråga för Region Värmland, hur 

man ska hantera detta. 

Anders lämnar över ordet till Åsa, som nu delar bildspel (bilaga) 

Information inför dialogmöten våren 2023 
Uppföljning vårdval fysioterapi våren 2023, utskick med tider gjordes i januari. Mail 

kommer skickas ut med mer information. Idag görs en genomgång av modellen 

och mer information finns i bilaga/PP. 

• Uppföljningsdialoger är bokade med privata vårdgivare, under mars-april-maj  

• Från vårdvalsenheten deltar utvecklingsledare och från 
fysioterapimottagningen deltar verksamhetschef och minst en fysioterapeut 
(om det finns anställda). 

• Idag en kort genomgång av modellen. 

• Introduktion och frågemall kommer också skickas ut innan dialogmötena samt 
publiceras på vårdgivarwebben. 

• Utgångspunkten är SKR metodstöd för dialogbaserad uppföljning. 
 

Åsa trycker på att det inför uppföljningsdialogen krävs förberedelse hos både 

verksamhet och vårdvalsenheten, se kommande bild: 
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Översiktlig koll på resultat. Exempelvis: medrave, nationella patientenkäten. BOA, 

rapportportalen. Bra om man på fysioterapimottagnigen funderar på om det är 

några områden som är extra viktiga att diskutera vid dialogen utifrån dessa data.   

Går igenom exempel frågor som finns i dialogmaterialet, utifrån modellen 5P. 

Åsa lyfter också att man behöver ha med sig att man ska beakta olika faktorer som 

påverkar resultatet. Det finns olika variationer, exempelvis att mottagningar ser 

olika ut, olika inflöde av patienter. Variation i uppdrag och vad man tar hand om för 

sjukdomar. Gör olika i registrering som påverkar kvaliteten på indata. 

Vid dagens vårdvalsråd är det inga frågor kring de planerade dialogmötena men 

Kajsa lyfter att hon som jobbat i vårdvalet länge har varit med om uppföljnings-

möten, men där har det handlat om uppföljning av antalet besök samt några till 

aspekter hon tycker det låter positivt att kommande dialoger strävar efter att följa 

upp andra aspekter också samt att ha fokus på kvalitet och förbättringsarbeten, att 

förstå hela verksamheten.  

Vida GRB-25433 Vårdval fysioterapi 
Utskick har gjorts med en grafisk bild över Vårdval fysioterapi utvalda styrande 

dokument, mail 2023-01-13. Åsa visar kort en genomgång av hur sidan fungerar 

och några exempel.  

Pelle på servicehälsan efterfrågar en mer ingående genomgång av Vida och han 

lyfter svårigheten att komma åt intranätet över huvudtaget. Åsa kommer erbjuda en  

visning av vida, där de som önskar kan delta.  

Uppdrag fysioterapeut med specialistkompetens 
Informationsutskick 2023-01-13. Åsa berättar kort om bakgrunden till detta 

uppdrag. En arbetsgrupp med representation från vårdvaldvalsenheten, Josef 

Genelöv egen regi och Regin Dahl privat regi har under hösten arbetat med 

förutsättningarna för att verkställa detta beslut. På vårdgivarwebben har det lagts 

https://www.regionvarmland.se/vardgivarwebben/samverkan-avtal-och-vardval/vardval/vardval-fysioterapi/specialistkompetens
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till en sida om specialistkompetens, där finns mer information om uppdraget, 

ansökningsblankett etc.  

Regin informerar vid dagens möte att han under 2023 har uppdrag som 

fysioterapeut med specialistkompetens och det ingår då också i uppdraget att ge 

stöd som kan vara:  

• Handledning för dig som studerar enstaka kurser på avancerad nivå eller påbörjat en magister- 
el masterutbildning och kanske funderar på att bli specialist inom fysioterapeuternas 
specialistordning. 

• ”Bollplank” för att planera studier på avancerad nivå (i samverkan med närmaste chef). 

• Second opinion inom långvarig smärta. Både unimodal fysioterapeutisk insats men också stöd i 
multimodalt arbete när det behövs. Ex när, hur och varför du bör koppla in andra yrkesgrupper 
och/eller starta upp teamarbete kring patienten. 

• Handledning chef, medarbetare el arbetsgrupp som jobbar med kunskapsstöd. Ex söka 
evidensläge för diagnos x, översyn av befintliga kunskapsstöd, ställningstagande om en form 
av behandling. 

 

Den som vill ha stöd skicka ett mail till specialistfysioterapeut Regin Dahl 
post@hammarofysio.se eller utvecklingsledare Åsa Hedeberg 
asa.hedeberg@regionvarmland.se. 
 
Regin lyfter att effekt på patientsäkerheten, även för invånare m.m. så är det på 
sikt jättebra att det finns en karriärutvecklingsbit för fysioterapeuter. Linda tar upp 
varför det inte utbildas fler inom specialister inom Region Värmland, hon tänker att 
det har med ersättningsmodell att göra och hon lyfter att dagens vårdvalsmodell 
hämmar specialisterna. I Stockholm finns ett vårdval för specialiserad fysioterapi.  
 

Översyn av Region Värmlands vårdval gällande uppdrag och 
ersättningsmodeller 
Åsa sammanfattar översynen i nedan punkter 

• Granskning av förfrågningsunderlag och omvärldsspaning 

• Intervjuer har genomförts med att antal intressenter/nyckelpersoner 

• Analys av materialet med stöd i relevant litteratur, rapporter och översikter på 
området. 

• Arbete pågår nu där Anna Häger Glenngård och Anders Anell sammanställer 
resultatet av hela översynen, ska vara klart i mars därefter ett planeras ett 
spridningsseminarium (datum ej bokat). 

 

Förfrågningsunderlag 2024 
Bearbetning av inkomna revideringsförslag pågår just nu, vårdvalsenheten 

ansvarar för detta arbete. Därefter:  
• Avstämning med ledningen område öppenvård 

• Godkännande i Hälso- och sjukvårdsledningen (HCL)  

• Facklig samverkan (Hälso- och sjukvårdssamråd) 

• Beredning i Hälso- och sjukvårdsnämndens arbetsutskott  

• Beslut i Hälso- och sjukvårdsnämnden  

• Beslut i Regionstyrelsen 

• Beslut i Regionfullmäktige  
 

Linda lyfter den fackliga samverkan, som Anders O tror är representerat av SACO. 

Linda tar med frågan till Fysioterapeuternas förbund centralt.  

 

mailto:post@hammarofysio.se
mailto:asa.hedeberg@regionvarmland.se
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E-tjänster basutbud vårdval fysioterapi 
Juni 2022 vid nätverksträff för fysioterapeuter, hade Liselott Sellstedt IT en 

genomgång av E-tjänster. Vi kom fram till att en arbetsgrupp skulle jobba vidare 

med basutbudet för vårdval fysioterapi samt identifiera ev svårigheter och planera 

åtgärder för att få till implementeringen. Arbetsgruppen: Liselott IT, några utsedda 

fysioterapeuter från vårdval fysioterapi (egen regi och privat regi) samt 

kommunikation och vårdvalsenheten. Från privata regi Kristine Bergman, Åsa 

Berglund och Ann Jonsson. Ann har slutat Åsa meddelar vid dagens möte att hon 

kan kvarstå i arbetsgruppen och Ulf återkopplar efter att han pratat med Kristine.  

 

Åsa avslutar dagens vårdvalsråd och tackar för deltagandet 
 

Redan nu bokade möten för 2023 är: 

• Spridningsseminarium översynen, datum är ännu inte bokat 

• 27 april nätverksträff fysioterapeuter 

• 9 maj vårdvalsråd 14-16 

• 28 nov nätverksträff fysioterapeuter 

• Mars-April-Maj Dialogmöten på respektive mottagning, enligt  
 


